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Wie?
Wat?
Waar?

Het regende en waaide hard, op zaterdag 
7 januari. Maar Tweede Kamerlid Sharon 
Gesthuizen kwam desondanks vanuit 
Den Haag naar Arnhem: om te buurten in 
Schuytgraaf. Sharon sprak met bewoners 
over hun woonomgeving. Die deden ver-
haal over wat er niet goed gaat maar ook 
over dingen die wel goed gaan in de wijk. 
En aan de problemen wordt gewerkt, ook 
door de inwoners zelf. 

Het weer was 7 januari ronduit slecht. Echt van 
dat weer om af en toe te schuilen in een warm 
cafeetje met een kop warme chocolademelk. 
Maar zo’n cafeetje is er niet in Schuytgraaf. 
In ieder geval niet op zaterdag. Er is zelfs niet 
echt een centrum in de wijk. Wat ooit op de 
werktekening werd aangeduid als ‘het cen-
trum’, in de buurt van het station, is nog steeds 
een open vlakte. 

Maar dat gaat binnenkort veranderen. Binnen 
een aantal jaren staat hier een permanent 
winkelcentrum (eindelijk!) en een permanent 
gezondheidscentrum. In 2014 moet in ieder 
geval het Multi Functioneel Centrum (MFC) op 
die plek staan. Als het aan het wijkplatform 
ligt, wordt dat een belangrijke nieuwe spil in 
het sociale leven van de wijk. Tot nu toe mist 
Schuytgraaf een stek waar ouderen kunnen 
klaverjassen, de wijkvereniging kan vergaderen 
en waar cursussen kunnen worden gegeven.

Nieuwe wijk
‘Schuytgraaf is een nieuwe wijk’, zei een wijk-
bewoner. ‘De eerste bewoners hadden vooral 
aandacht voor hun eigen huis. Daarna voor hun 
buren, en daarna voor de straat. Nu ontstaat 
er eindelijk aandacht voor de wijk. Dat is een 
goede ontwikkeling.’

Sinds een jaar bestaat er een wijkvereniging. 
Die gaat vooral ‘leuke dingen’ doen.  Maar 
daar is wel een goede ruimte voor nodig. 

‘We rammen echt op tafel, onder andere 
bij de gemeente en bij de Grond Exploitatie 
Maatschappij (GEM) Schuytgraaf’, zei een 
wijkvertegenwoordiger. ‘Al wordt er niet altijd 
goed naar ons bewoners geluisterd, helaas.’
‘We hebben nu echt plekken nodig, waar 
wijkbewoners elkaar kunnen ontmoeten. Als 
die er niet komen, dan komt Schuytgraaf nooit 
van de grond. En dan blijven de projectont-
wikkelaars met onverkochte woningen zitten. 
De wijk moet veel meer gaan leven.’

Negatieve berichten 
Schuytgraaf heeft de afgelopen jaren veel 
last gehad van negatieve berichten in de 
pers. Er werd luid geklaagd over het ontbre-
ken van een echt winkelcentrum, over de 
fiets- en wandelpaden die niet af zijn, en over 
het gebrek aan gezellige plekken waar men-
sen bij elkaar komen om een praatje maken. 
Daardoor aarzelen kopers en huurders om in 
Schuytgraaf te gaan wonen.
Terwijl het best een leuke wijk is, met veel 
ruime en bijzonder gebouwde woningen, vin-
den de Schuytgrafers zelf. Sharon Gesthuizen 
sprak met veel enthousiaste bewoners. En 
ze hoorde, hoe er langzamerhand een soort 
wijkgevoel ontstaat.

Buitenplaats
Er wordt bijvoorbeeld druk gewerkt aan een 
uitbreiding van de Buitenplaats, een project 
van Siza Dorp Groep. Dat zal snel uitgroeien 
tot een levendige wijkmagneet, met een 
ontmoetingsplek voor natuureducatie, een 
kinderboerderij en een centrum voor land-
schapsbeheer. Dat staat in ieder geval vast. 

Het gezellige café van de Buitenplaats zal 
dan ook in het weekeinde open zijn. Zodat 
verkleumde Tweede Kamerleden ook op 
zaterdag kunnen opwarmen bij een kopje 
koffie of thee.

SCHUYTGRAAF KRIJGT EEN WIJKGEVOEL
BUURTEN MET SHARON GESTHUIZEN
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Sharon Gesthuizen (midden): klaar voor Schuytgraaf



Als je wilt dat er genoeg mensen in de zorg 
willen werken, moet je het beroep niet 
afbreken, maar herwaarderen. De vraag 
van de cliënt moet leidend zijn.

In 2007 is de wet maatschappelijke ondersteu-
ning (WMO) ingevoerd, o.a. de huishoudelijke 
verzorging is uit de AWBZ gehaald en hiermee 
verviel ook het recht op zorg. Onder de WMO 
bestaat slechts een compensatieplicht om 
mensen mee te kunnen laten doen in de samen-
leving. 

Er moest Europees aanbesteed worden, dus 
thuiszorginstellingen gingen bezuinigen op het 
personeel en onder de kostprijs contracten 
afsluiten om een goede concurrentiepositie te 
verwerven. De werkdruk werd verhoogd, omdat 
mensen minder zorguren kregen en de medewer-
kers moe(s)ten meer werk verzetten in minder 
tijd. De arbeidsvoorwaarden werden verslech-
terd, de lonen verlaagd, er kwam een verschui-
ving naar minder gekwalificeerd personeel. 
Verder was minder ruimte en geld voor scholing 
en begeleiding.

Dit zijn ook de meldingen die de SP op het 
meldpunt voor thuiszorgmedewerkers ontvangt. 
Gemiddeld verdient een medewerker maar 9 euro 
per uur en krijgt geen fulltime contract waardoor 
je geen kostwinner kunt zijn, er is veel stress 
door de continue onzekerheid of het contract wel 
verlengd wordt. 

De meeste thuiszorgmedewerkers houden van 
het werk maar de omstandigheden demotiveren 
en ze vragen zich af hoelang ze dit nog volhou-
den. Het vak huishoudelijke zorg wordt steeds 
verder uitgehold.

Bij STMG (de grootste thuiszorgorganisatie in 
Arnhem) moet 65% van het personeel eruit! De 
medewerkers hebben een tijdelijk contract en dit 
wordt niet verlengd. Wij kregen hier ook meldin-
gen over en hebben navraag gedaan. 
Het argument was: de bezuiniging doorgevoerd 
bij de gemeente. Maar dat is niet juist: er wordt 
nu niet bezuinigd. Er wordt dus al vooruitgelopen 
op de landelijke trend van het afbreken van de 
thuiszorg. Dat mogen we niet laten gebeuren in 
Arnhem!

Als je wilt dat er genoeg mensen in de zorg 
willen werken, moet je het beroep niet afbre-
ken, maar herwaarderen. De SP pleit voor een 
kleinschalige, menselijk aanpak waarin je de 
medewerkers hun beroepstrots teruggeeft. 
Organiseer de thuiszorg op wijk- en buurtniveau, 
door te werken met kleine zelfstandige teams en 
vaste groepen cliënten. Laat de signaleringsfunc-
tie intact, deze is belangrijk om juist de kwalen 
vroegtijdig vast te stellen, zodat er ingegrepen 
kan worden. Hiermee voorkom je dat mensen 
te laat naar de huisarts gaan met verergerde 
klachten. Laat de indicaties los zoals ze nu zijn, 
kijk echt gericht naar wat mensen nodig hebben 
en geef de medewerkers de vrijheid hierin.   

Zij kennen de cliënt en weten precies wat iemand 
op dat moment nodig heeft.

Stimuleren van zelfredzaamheid, het netwerk 
erbij betrekken zijn dingen waar nu geen tijd voor 
is, terwijl medewerkers aangeven dit belangrijk 
te vinden. Dit gaat niet vanzelf daarin is scholing 
heel belangrijk. De vraag van de cliënt moet 
leidend zijn, niet de organisatie, de productie-
afspraken of de indicatie. Werk aan het in stand 
houden van de eigen kracht van mensen, het 
aanbod moet aanvullend of ondersteunend op 
de persoonlijke mantelzorg of het netwerk zijn. 
Oog hebben voor het voorkomen van sociaal 
isolement en bevorderen van maatschappelijke 
participatie. Door te investeren in goede pre-
ventieve thuiszorg op dit niveau voorkom je een 
sneller beroep op duurdere zorg , daar is de SP 
van overtuigd. Dit stelt mensen in staat om veel 
langer zelfstandig te blijven wonen. 
Medewerkers geven zelf aan op deze manier te 
willen werken. En het geeft de thuiszorgmede-
werkers plezier in hun werk terug en de waar-
dering die ze verdienen. En laten we stoppen 
met de Europese aanbesteding! Dit is ook niet 
nodig omdat thuiszorg onder maatschappelijke 
diensten valt.

Ons meldpunt blijft geopend voor de medewer-
kers want er moet nog veel gebeuren:

http://www.meldpuntthuiszorgarnhem.nl/

GROOTSTE VERLIEZERS VAN WMO ZIJN THUISZORGMEDEWERKERS

Op 4 januari vond de omstreden 
nieuwjaarsreceptie van de gemeente 
plaats in de Eusebiuskerk. Omstre-
den vanwege de hoge kosten. 46.000 
euro kost het feestje. De SP vind dat 
teveel. Daarom hield de SP voor de 
ingang van de kerk een 
inzamelingsactie voor de Arnhemse 
Voedselbank. Resultaat: 1260 euro!

De SP had eerder al aangegeven dat het 
bedrag van 50.000 euro voor een nieuw-
jaarsreceptie veel te hoog is. 
De gemeente besloot vervolgens een 
schamele 4.000 euro te bezuinigen, op de 
catering. De meeste fracties namen daar 
genoegen mee. De SP niet. 

Daarom werd besloten om dan maar op 
een andere manier onze bedenkingen 
over de dure receptie te uiten. 

De SP koos ervoor te gaan collecteren voor 
de Voedselbank: een organisatie die zich 
op een sociale manier inzet om verspilling 
tegen te gaan. 

Bezoekers van de nieuwjaarsreceptie 
konden bij de SP’ers een donatie doen aan 
de voedselbank of donateur worden, via 
een machtigingsformulier.

We kregen veelal positieve reacties op 
onze actie voor de Arnhemse voedselbank. 
Zo hebben ook een aantal mensen het 
machtigingsformulier mee naar huis 
genomen. Hierdoor kan de totaal opbrengst 
nog hoger uitvallen. 

Alle gulle gevers bedankt en nu op naar een 
andere opzet van de nieuwjaarsreceptie 
volgend jaar.

NIEUWJAARSRECEPTIE: SP HAALT
1260 EURO OP VOOR VOEDSELBANK

ARNHEM.SP.NL

FILMAVOND: 
SUPERSIZE ME
Vrijdag 27 januari aanstaande organiseert 
de SP weer een filmavond in het partij-
huis aan de Dovenetellaan 55. Iedereen 
is welkom vanaf 19.15 uur. De film begint 
ongeveer om 19.45 uur. Deze keer draaien 
we “Supersize Me”. Daarna een hapje en 
drankje en een gezellige avond. 
Komt allen! Partners ook welkom.
 
Super Size Me is een documentairefilm 
die gaat over een onderzoek naar de 
schadelijke effecten van fastfood. De film 
wordt wel aangeduid als een aanklacht 
tegen de fastfoodindustrie. De film won 
een 
Directors award op het Sundance Film 
Festival van 2004.


